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Evangelos Venizelos:
“Grecia nu va cere
al treilea pachet
de sprijin”

Grecia nu va
solicita al treilea
pachet de asi-
stenþã financiarã
ºi îºi poate aco-
peri necesitãþile
de finanþare fãrã
sã fie o povarã

suplimentarã pentru creditorii sãi,
prin îmbunãtãþirea condiþiilor pri-
vind datoria þãrii ºi posibila revenire
pe piaþa obligaþiunilor anul viitor, a
afirmat vicepremierul elen,
Evangelos Venizelos.

“Înþelegem foarte, foarte bine cât
de dificil este pentru fiecare guvern
sã accepte ºtergerea unei pãrþi din
datoria Greciei. Noi nu solicitãm o
ºtergere a datoriei. Putem rezolva
problema fãrã sã-i împovãrãm supli-
mentar pe partenerii noºtri
instituþionali”, a spus Venizelos.

FMI a deblocat
770 milioane euro
pentru Irlanda

Fondul Monetar Internaþional
(FMI) a deblocat 770 de milioane de
euro pentru Irlanda în cadrul pache-
tului de salvare internaþional acordat
þãrii în decembrie 2010.

Criza imobiliarã din Irlanda a
afectat bãncile din þarã, autoritãþile
obþinând atunci de la FMI ºi Uniu-
nea Europeanã (UE) o linie de credit
totalã de 85 miliarde de euro, care va
fi epuizatã în luna decembrie. Irlan-
da va deveni, astfel, prima þarã din
zona euro care va ieºi dintr-un pro-
gram de salvare obþinut de la
UE-FMI.

V.R.

TRAGICOMEDIA CATHEDRAL PLAZA:

Oprescu nu ºtie de somaþia
pe care i-a trimis-o
executorul acum zece zile

Primarul Capitalei, Sorin
Oprescu, a afirmat, ieri, cã,
pânã în prezent, nu a primit

nicio somaþie de emitere a dispoziþiei
de desfiinþare a imobilului Cathedral
Plaza, deºi executorul judecãtoresc
Lucian Gonþ ne-a declarat, ieri, cã, în
urmã cu zece zile, a transmis munici-
palitãþii o somaþie în acest sens.

Executorul ne-a spus: “Am
transmis o somaþie prin care obligãm
primãria sã emitã o dispoziþie de de-
molare a acestei clãdiri, în conformi-

tate cu hotãrârea judecãtoreascã a
Tribunalului Dâmboviþa. Termenul -
care se împlineºte într-o zi-douã - este
de zece zile. Sigur cã se va întârzia,
întrucât trebuie parcurse mai multe
etape juridice, sunt acte care trebuie
introduse pe ordinea de zi a Consiliu-
lui General, însã în acest intrerval pri-
mãria trebuie sã ne notifice cã a de-
marat acþiunea. Dacã am spus zece
zile, sã nu se aºtepte nimeni ca mâine
sã fie montat un buldozer lângã imo-
bil ºi sã înceapã demolarea”.

Potrivit domnului Gonþ, pânã ieri
nu primise nicio notificare de la pri-
mãrie. Nici nu este de mirare, atâta
vreme cât edilul ºef nu avea
cunoºtinþã de somaþia executorului.

Lucian Gonþ ne-a menþionat cã,
dacã municipalitatea nu va emite
dispoziþia de desfiinþare a contro-
versatei clãdiri cu 19 etaje ridicatã
lângã Catedrala Sf. Iosif din Bucu-
reºti, instanþa va stabili dacã este vorba
despre rea voinþã.

EMILIA OLESCU

(continuare în pagina 2)

“Situaþia din economie contrasteazã
complet cu declaraþiile autoritãþilor”

(Interviu cu Ioan Niculae, proprietarul InterAgro)

Reporter: Vã rugãm sã ne spune-
þi, în calitate de preºedinte al Foru-
mului Investitorilor Autohtoni, care
este realitatea cu care se confruntã
mediul de afaceri în acest moment?

Ioan Niculae: Trecem printr-o si-
tuaþie economicã ce contrasteazã
complet cu ceea ce declarã autoritã-
þile, care tot vãd creºtere. Nu ºtiu

unde este aceastã creºtere, în condi-
þiile în care peste 17.000 de firme au
intrat în insolvenþã de la începutul
anului. Este enorm ºi în fiecare lunã
intrã alte câteva mii de companii în
insolvenþã sau reorganizare. Dintre

zeci de investitori cu care am stat de
vorbã în ultima vreme, nici mãcar
unul nu a spus cã afacerile lui merg
sau cã, cel puþin, sunt stabile.

Reporter: Care este cel mai greu
obstacol pe care oamenii de afaceri îl
întâlnesc în activitatea lor?

Ioan Niculae: Toþi se plâng de lip-
sa de capital, de lipsa de cashflow, de
lipsa lichiditãþilor pe piaþã ºi de lipsa
de interes pentru cumpãrarea de pro-
duse industriale. Cu o singurã excep-
þie, toate bãncile au oprit creditarea.

Reporter: În aceste condiþii, la ce
alte metode de finanþare apeleazã in-

vestitorii?
Ioan Niculae: Din pãcate, criza

se manifestã la nivelul întregului
sistem, iar dacã înainte ne puteam
finanþa din vânzarea de produse in-
dustriale, în ultimul an, am constatat
o reticenþã ºi din partea beneficiari-
lor ºi a traderilor, refuzând sã mai
achite cu credit la vedere sau cu pla-
ta în avans, din cauza situaþiei glo-
bale.

Deºi produsele sunt necesare, deºi
a crescut cererea de alimente la nivel
mondial, sunt þãri ca India, Pakistan,
America de Sud, Africa etc. unde nu
mai pot fi fãcute astfel de finanþãri.

Reporter: Companiile din econo-
mie se gândesc sã apeleze la fuziuni
sau achiziþii pentru a rezista în piaþã?

Ioan Niculae: Mai greu se gãsesc
acum companii interesate în achizi-
þii. Este frustrant, suntem complet
debusolaþi. Deºi cu actualul Guvern
am avut mai multe întâlniri,
încercând sã gãsim împreunã soluþii,
deºi am scris o serie de adrese UE,
FMI, BM etc., iar organismele inter-
naþionale au acceptat propunerile
noastre, niciuna dintre acestea nu a
fost pusã în practicã.

EMILIA OLESCU

(continuare în pagina 2)

DACÃ NU VA FI LUATÃ O MÃSURÃ DE SUSÞINERE

Vosganian: “Îngrãºãmintele chimice vor dispãrea pânã la anul”
Îngrãºãmintele chimice vor dispãrea pânã la anul dacã nu va fi adoptatã o mãsu-
rã pentru susþinerea lor, a spus, ieri, ministrul Economiei, Varujan Vosganian.
Oficialul a precizat: “Cel mai mare consumator de gaze naturale din
industrie este reprezentat de îngrãºãmintele chimice, iar acesta este în pra-
gul dispariþiei”. (E.O.)

(continuare în pagina 2)

Situaþia din economie contrasteazã
complet cu declaraþiile autoritãþilor,
susþine Ioan Niculae, proprietarul
InterAgro ºi preºedinte al Forumului
Investitorilor Autohtoni. Domnia sa
ne-a spus, într-un interviu cã, de la
începutul anului, peste 17.000 de
firme au intrat în insolvenþã.
“Dintre zeci de investitori cu care
am stat de vorbã în ultima vreme,
nici mãcar unul nu a spus cã afa-
cerile lui merg sau cã, cel puþin,
sunt stabile”, ne-a precizat Ioan
Niculae.

FMI: Zona euro trebuie sã aibã
buget comun
l UE vrea sã transforme un fond de salvare de 50 miliarde euro în
mecanism de sprijin pentru bãncile din afara uniunii monetare

Statele din zona euro trebuie sã
punã bazele unui buget co-
mun ca sã consolideze capa-

citatea de rãspuns a regiunii la ºocu-
ri economice ºi sã-i ajute pe mem-
brii cei mai afectaþi sã evite recesiu-
nile severe, potrivit experþi-
lor Fondului Monetar Inter-
naþional (FMI).

Un raport al economiºtilor
FMI noteazã cã þãrile din
uniunea monetarã trebuie sã
fie pregãtite sã piardã într-un
anumit grad controlul asupra
bugetului naþional ºi sã punã
la comun resursele pentru
înfiinþarea unui program de
asigurare în caz de nevoie.

Raportul FMI aratã cã bugetul ar
putea fi în valoare de pânã la 2,5%
din PIB-ul zonei euro (de aproxima-
tiv 10.000 de miliarde euro), adicã
circa 200 de miliarde euro. Un astfel
de buget va fi însoþit de înãsprirea
supervizãrii, inclusiv de o suspenda-
re a plãþilor cãtre un stat, dacã acesta
nu respectã reglementãrile privind
deficitul ºi datoria, conform FMI.

FMI subliniazã cã, în vederea evi-
tãrii repetãrii crizei datoriilor, cele
17 state din zona euro trebuie sã înãs-
preascã reglementãrile de disciplinã
fiscalã ºi sã poatã transfera fonduri
înainte de extinderea problemelor.

“Deºi primul pas spre rezolvarea
problemelor fiscale trebuie sã fie
instituirea unui capital tampon,
amploarea ºocurilor ºi capacitatea
statelor de a menþine încrederea pie-
þelor sugereazã cã este necesar un
mecanism de asigurare în regiune.
Acel mecanism poate fi integrarea
fiscalã”, scrie raportul FMI.

Specialiºtii Fondului sunt de pãre-

re cã problema cea mai urgentã o re-
prezintã un mecanism de protejare a
bãncilor ºi o uniune bancarã funcþio-
nalã.

“Zona euro nu-ºi poate permite o
repetare a politicilor financiare ºi

fiscale imprudente, care au
afectat unele state”, aratã
FMI, subliniind: “Ca sã se
asigure cã reglementãrile fi-
scale adoptate la nivelul zo-
nei euro sunt implementate,
statele trebuie sã rãspundã în
cazul neîndeplinirii acestora,
disciplina fiscalã per-
miþându-le sã punã la un loc
resursele pentru a ajunge la
un buget comun al zonei
euro”.

Conform FMI, zona euro ar putea
avea ulterior instrumente proprii pri-
vind datoriile, care ar ajuta la finan-
þarea unor transferuri temporare cã-
tre statele membre cu dificultãþi sau
chiar cãtre sprijinirea bãncilor.

V. RIBANA

(continuare în pagina 15)

Controlul preventiv ASF
la fondurile de pensii a lipsit
oferta Nuclearelectrica de
6 milioane de dolari

Amânarea cu câteva luni a ve-
rificãrilor ASF la portofolii-
le fondurilor de pensii, faþã

de momentul la care au avut loc efec-
tiv furturile de acþiuni din conturile
unor persoane fizice, s-ar putea sã fi
costat Nuclearelectrica (SNN) bani
grei. Potrivit unor surse, un investitor
care plãnuia sã participe cu 6 milioa-
ne de dolari la oferta SNN s-a
rãzgândit, speriat de mãsura surprizã
a ASF sã opreascã fondurile de pen-
sii sã tranzacþioneze acþiuni pe piaþa
de capital, timp de douã zile.

Nefericit, ultima zi a ofertei Nu-
clearelectrica a coincis cu începutul
controlului ASF la fondurile de pen-
sii, aºa cã nu a fost timp pentru expli-
caþii în faþa investitorilor.

Din fericire, ASF nu a identificat
probleme în timpul controlului deru-
lat la fondurile de pensii, vinerea ºi
lunea trecute, dupã ce ziarul BURSA
a scris, în exclusivitate, joia trecutã,
cã ºefului IFC România, Ana Maria
Mihãescu, i-au fost furate acþiuni de
200.000 de euro.

Este o veste foarte bunã cã active-
le fondurilor de pensii private sunt în
siguranþã, potrivit comunicatului
transmis de ASF, însã Autoritatea ar
fi putut sã îºi facã verificarea atunci
când a ºi investigat cazul ºefului

IFC, acum câteva luni, ºi nu acum,
suprapunându-se tocmai peste
IPO-ul Nuclearelectrica.

Mai multe voci din piaþã conside-
rã cã mãsura ASF nu era deloc nece-
sarã, întrucât, oricum, sistemul de
pensii private are numeroase meca-
nisme de siguranþã, iar activele pot fi
verificate oricând.

Cam acelaºi lucru reiese ºi din co-
municatul, ceva mai diplomat, al
Asociaþiei pentru Pensiile Admi-
nistrate Privat din România.

APAPRatransmis, ieri: “Arhitectu-
ra sistemului de pensii private conþine,
prin cadrul legal ºi instituþiile sale, nu-
meroase mecanisme de siguranþã,
aplicate înpracticacurentãdecãtread-
ministratorii fondurilor de pensii ºi de
cãtre depozitari, pentru protejarea ac-
tivelor participanþilor. Toate aceste
mecanisme fac sistemul sigur ºi impe-
netrabil, practic nu existã breºe de si-
guranþã, banii fondurilor depensii sunt
administraþi responsabil, eficient ºi
transparent. Toate acestea au fost con-
firmate acum, încã o datã, de controlul
inopinat al ASF, în urma stopãrii timp
de douã zile a tranzacþionãrii de acþiu-
nidecãtre fonduriledepensiiprivate”.

ADINA ARDELEANU

(continuare în pagina 5)

AFACERE DE 1 MILIARD DE EURO

Frank Timiº vinde chinezilor o parte
dintr-un proiect minier din Sierra Leone

Controversatul om de afaceri
Frank Timiº a transferat re-
cent aproape 17% dintr-un

proiect din Sierra Leone, conform
informaþiilor din presa internaþiona-
lã. Compania chinezã Tianjin Mate-
rials and Equipment Group Corpo-
ration (Tewoo) a semnat un memo-
randum cu firma African Minerals,
deþinutã de omul de afaceri Frank
Timiº, pentru a intra în acþionariatul
proiectului minier Tonkolili, din
Sierra Leone. Astfel, compania chi-
nezã, specializatã în comerþul inter-
naþional cu metale, va investi circa
900 de milioane de dolari în mina de

fier din Sierra Leone. În urma sem-
nãrii contractului, acþiunile firmei
African Minerals Ltd. (AMI) au
crescut cu circa 57%, cea mai mare

creºtere din ultimii 4 ani, potrivit
Bloomberg.

De numele lui Frank Timiº este le-
gat începutul unor afaceri controver-
sate la noi în þarã precum proiectul
aurifer la Roºia Montanã, gazele de
ºist din Bârlad sau exploatarea argin-
to-auriferã de la Certej.

Recent, ºefului SIE, Teodor
Meleºcanu, i s-a solicitat, în comi-
sia parlamentarã de control, sã pre-
zinte o informare asupra debutului
proiectului Roºia Montanã ºi modul
în care oameni de afaceri precum
Frank Timiº au pus baza acestui
proiect. (A.C.)


